
P R O T O K Ó Ł  Nr XI/2012 
z obrad XXVI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 3 października 2012 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz.13:00. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.11:30 otworzył XXVI Sesję 

Rady Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w 
posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 
osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Nieobecny Michał Szwechowicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radny powiatu nowomiejskiego Wacław Jabłoński  
- Sekretarz Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Skarbnik Gminy Ewa Śpiżewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło  
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu  
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2012r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/141/2012 z dnia 12 września 

2012r. w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/84/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. 

w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorcy ubiegający się 
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu 
Ostródzko-Iławskiego  "Czyste Środowisko" z siedzibą w Ostródzie. 

13. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
14. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
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Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem Sesji wybrano radnego Zdzisława Domżalskiego. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy. 
 
Sekretarz obrad XXV Sesji Pan Roman Brzeski poinformował, że zapoznał się z protokołem 
z poprzedniej Sesji. Stwierdził, że protokół odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego 
przyjęcie. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXV Sesji. 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Nie zgłoszono zmian do porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 12 
września 2012r. do 3 października 2012r. 
12.09.2012  
uczestniczył w zebraniach wiejskich w Pacółtowie i Tylicach, 
13.09.2012 
- wraz z Dyrektorem Caritas Brodnica wizytował odbudowę domu, który uległ pożarowi w 
miejscowości Nawra, 
- uczestniczył w zebraniach wiejskich w Gryźlinach i Nowym Dworze Bratiańskim, 
14.09.2012 
- uczestniczył w uroczystości z okazji otwarcia boiska wielofunkcyjnego w Jamielniku, 
18.09.2012 
- podpisał aneks do umowy na dofinansowanie projektu budowy kanalizacji w Bratianie, 
- uczestniczył w zebraniach wiejskich w Kaczku i Bratianie, 
19.09.2012  
- podpisał akt notarialny dotyczący sprzedaży nieruchomości w Jamielniku, 
- spotkał się z Dyrektorem Caritas i wizytowałem ośrodek w Brodnicy, 
- uczestniczył w zebraniu wiejskim w Mszanowie, 
20.09.2012  
- podpisał akt notarialny dotyczący sprzedaży działki w Jamielniku, 
- spotkał się z Panią Reczulską w sprawie omówienia zasad świadczenia usługi w zakresie 
sporządzania planów zagospodarowania przestrzennego, 
- uczestniczył w zebraniach wiejskich w Pustkach i Radomnie, 
24.09.2012 
- spotkał się z p. Danielem Drzycimskim w sprawie omówienia założeń projektowych budowy 
drogi Bratian-Kaczek,  
- uczestniczył w zebraniach wiejskich w Chroślu i Nawrze, 
25.09.2012 
- przeprowadził negocjacje z dwiema firmami zainteresowanymi modernizacją systemu 
grzewczego w budynku Urzędu Gminy; najlepsze warunki przedłożyła firma Eco-Technika z 
Grudziądza,  
- uczestniczył w zebraniach wiejskich w Lekartach i w Skarlinie, 
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26.09.2012 
- w Urzędzie Marszałkowskim podpisał aneks do umowy dotyczący przesunięcia terminu 
realizacji inwestycji  w miejscowości Bagno, 
- uczestniczył w zebraniach wiejskich w Jamielniku i Bagnie, 
27.09.2012 
- uczestniczył w pracach komisji rekrutacyjnej powołanej do wyboru kandydata na stanowisko 
Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej; najwyższą ocenę komisji uzyskała Pani 
Anna Pijaczyńska, która zaprezentowała wysoki poziom wiedzy merytorycznej oraz najlepszą 
koncepcję rozwoju placówki, 
- uczestniczył w naradzie budowlanej dotyczącej realizacji inwestycji polegającej na 
modernizacji systemu grzewczego szkoły w Bratianie.  
- uczestniczył w zebraniu wiejskim w Gwiździnach, 
28.09.2012 
- podpisał akt notarialny na sprzedaż działki budowlanej w Jamielniku, 
- uczestniczył w XXVII Sesji Rady Powiatu, podczas której podjęto uchwałę dotyczącą 
realizacji kolejnego etapu inwestycji drogi Iława- Radomno – Nowe Miasto Lubawskie, a 
także uchwałę dotyczącą udziału finansowego powiatu w zakresie budowy drogi Gwiździny – 
Krzemieniewo. Dzięki zagwarantowaniu współfinansowania przez powiat nowomiejski istnieje 
większe prawdopodobieństwo uzyskania przez Gminę dofinansowania realizacji projektu w 
ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, 
1.10.2012 
- uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 
2.10.2012 
- w związku z prowadzonymi przez Marathon Oil działaniami poszukiwania gazu łupkowego                    
w okolicach Nowego Dworu Bratiańskiego Wójt uczestniczył w uroczystości poświęcenia 
wiertni. Ponadto w spotkaniu uczestniczyli Wicemarszałek Jarosław Słoma, Starosta Powiatu 
Nowomiejskiego i inni przedstawiciele administracji rządowej i samorządowej, 

 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i jego pracownicy podejmowali następujące 
działania: 

W okresie od 12.09. do 02.10. br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- wykoszono place i pobocza dróg gminnych w obrębie: Bagna, Pacółtowa, Skarlina, Łąk 
Bratiańskich, Mszanowa, 
- wyczyszczono chodnik w Mszanowie w kierunku byłego zakładu Humdrex, 
- naprawiono chodnik przy drodze gminnej w Bratianie, 
- wykonano punktowe naprawy następujących dróg: Nawra – Marzęcice, Kaczek przez wieś, 
Mszanowo, Tylice w kierunku byłego PGR,  
- wykonano palenisko na przystani kajakowej w Mszanowie, 
- wyrównano następujące drogi gruntowe: Bratian – Kaczek, Tylice - Gwiździny, Gwiździny – 
Krzemieniewo, Gwiździny w kierunku Pana Raka, Skarlin w kierunku Podlaszewa i Śluzki, 
Bratian-Pustki oraz Nawra Ustronie, 
- ustawiono znaki drogowe w Jamielniku, 

W okresie sprawozdawczym przeprowadzono postępowania do 14 000 Euro na: 
- dostawę z montażem wyposażenia w ramach projektu "Zagospodarowanie centrum wsi w 
Bagnie", 
- modernizację i przystosowanie pomieszczeń dla Straży Gminnej,  
- dostawę sprzętu sportowego w ramach projektu "Rozwój infrastruktury sportowo-
rekreacyjnej w miejscowości Bagno poprzez modernizację boiska sportowego", 
- modernizację systemu grzewczego w budynku Urzędu Gminy (postępowanie 
unieważniono), 
- wykonanie ogrodzenia bieżni znajdującej się przy boisku  Zespołu Szkół im. Jana Pawła II 
w Jamielniku (postępowanie unieważniono), 
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- remont elewacji Remizy OSP w Nowym Dworze, 
- wykonanie ogrodzenia bieżni znajdującej się przy boisku  Zespołu Szkół im. Jana Pawła II 
w Jamielniku. 

Zespół ds. Kontroli Podatkowych dokonał kontroli ośmiu podmiotów gospodarczych w 
zakresie zgodności wielkości powierzchni wykorzystywanych pod działalność gospodarczą 
podanych w deklaracjach podatkowych, a stanem faktycznym. W wyniku kontroli roczne 
dochody z podatku zwiększą się o ponad 33 tys. złotych. 

Złożono wniosek do Starostwa Powiatowego o współfinansowanie inwestycji budowy 
przejścia dla pieszych pod torami przy drodze powiatowej w miejscowości Jamielnik.  

Gmina wystąpiła do Starostwa Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim z wnioskiem o 
podjęcie działań związanych z uporządkowaniem zapisów geodezyjnych Jeziora Kuligi (w 
ewidencji gruntów zamiast jeziora widnieje pastwisko).  

Gmina wystąpiła z pismem do powiatu iławskiego w sprawie określenia terminu oddania 
do użytkowania wiaduktu kolejowego na drodze relacji Nowe Miasto Lubawskie - Iława przez 
Radomno. Powiat iławski poinformował, że wiadukt był otwarty dla użytkowników w ubiegłym 
tygodniu tylko przez krótki czas z powodu przeprowadzania niezbędnych prób 
obciążeniowych.  

Gmina wystąpiła do Urzędu Marszałkowskiego w sprawie uruchomienia budynku dworca 
lub wybudowania wiaty przystankowej na peronie dworca kolejowego w Jamielniku. 

Wojewoda Warmińsko-Mazurski decyzjami z dnia 20 września 2012 r. przekazał na 
własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie nieruchomości Skarbu Państwa po byłym 
torowisku kolejowym relacji Nowe Miasto Lubawskie – Zajączkowo. Dotychczas Gmina 
posiadała do tych nieruchomości prawo użytkowania wieczystego. 

Po wystąpieniu z wnioskiem do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
naprawiono chodnik w Bratianie przy drodze krajowej, który wcześniej został  uszkodzony 
przez samochód ciężarowy. 

Sanepid przeprowadził kontrolę pięciu świetlic. Wykazał nieprawidłowości dotyczące 
braku ciepłej wody w świetlicy w Gwiździnach oraz w Bratianie oraz potrzebę malowania 
pomieszczeń świetlicy w Bratianie i Gwiździnach.  

Urząd Marszałkowski przeprowadził kontrolę naszego Urzędu w zakresie korzystania ze 
środowiska i gospodarki odpadami za lata 2007-2012. Kontrola wypadła pozytywnie. 

We wrześniu br. pracownicy działu świadczeń rodzinnych i alimentacyjnych przyjęli 417 
wniosków o zasiłek rodzinny z dodatkami na nowy okres zasiłkowy. Osoby te otrzymają  
świadczenia rodzinne w listopadzie br. 
 
Zarządzenia wydane w okresie od 12 września do 3 października 2012r. : 
- 12.09.2012r. w sprawie powołania komisji do spraw przebudowy świetlicy wiejskiej w 
Nowym Dworze, 
- 19.09.2012r.: 
1) w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
216/54 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
2) w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
216/56 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 20.09.2012r.: 
1) w sprawie upoważnienia Pani Anny Pijaczyńskiej-p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń z 
funduszu alimentacyjnego,  a także do wydawania decyzji administracyjnych w tych 
sprawach, 
2) w sprawie upoważnienia Pani Anny Pijaczyńskiej-p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania wobec dłużników 
alimentacyjnych, 
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3) w sprawie upoważnienia Pani Anny Pijaczyńskiej-p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania administracyjnego w 
sprawach dodatków mieszkaniowych, a także wydawania decyzji w tych sprawach 
4) w sprawie upoważnienia Pani Anny Pijaczyńskiej-p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji 
administracyjnych w indywidualnych sprawach w zakresie pomocy społecznej należących do 
właściwości gminy, 
5) w sprawie upoważnienia Pani Anny Pijaczyńskiej-p.o. Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mszanowie do załatwiania spraw i wydawania decyzji 
administracyjnych w imieniu Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie dotyczących 
potwierdzenia prawa do świadczeń opieki zdrowotnej, 
- 24.09.2012r.: 
1)  w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. 
nr 216/57 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
2) w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
216/58 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
3) w sprawie powołania Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 
- 26.09.2012r.: 
1) w sprawie zmiany budżetu na rok 2012, 
2) w sprawie powołania Komisji ds. ustalenia i szacowania strat powstałych wskutek klęsk 
żywiołowych, 
3) w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Pani Krystynie Danielewskiej Dyrektorowi 
Gminnego Zespołu Oświaty Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie w zakresie projektu 
„Akademia Innowacji i Edukacji” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki, 
4) w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Pani Krystynie Danielewskiej Dyrektorowi 
Gminnego Zespołu Oświaty Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie w zakresie projektu 
„Indywidualizacja procesu kształcenia na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie” 
realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zgłosił następujące zapytania i wnioski: 
- o skierowanie w formie pisemnej wniosku o usypanie brakujących poboczy na drodze 
powiatowej z Łąk do Nowego Dworu, w niektórych miejscach tam, gdzie pobocze jest 
obniżone o 10-15 cm,  
- zapytał, czy Gmina dysponuje domkami letniskowymi w Partęczynach,  
- zapytał, czy zasięgnięto informacji na temat programu Pajacyk”, który realizowany jest w 
sąsiedniej Gminie Lubawa. Radny to pytanie zadał na jednej z poprzednich Sesji Rady, na 
której pracownik Urzędu referowała sprawy finansowania unijnego. 
- zapytał, czy to prawda, że Gmina sprzedając działkę Termatorowi, część pieniędzy musiała 
zwrócić do Agencji dlatego, że wykorzystała ten grunt na inne cele, aniżeli cel określony w 
procedurze przejęcia od Agencji.  
- podczas obecności radnego na wojewódzkich dożynkach, Pan Marszałek Województwa 
poinformował, że jest możliwość pozyskania dodatkowych pieniędzy w kwocie 6-8 mln zł na 
utworzenie targowiska, czy Gmina w tym kierunku będzie coś robić.  
 
Radny Roman Brzeski zapytał, czy 417 świadczeń w pomocy społecznej, o których mówił 
Pan Wójt w sprawozdaniu to są jednorazowe, czy na pewien okres czasu.  
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Radny Przemysław Kotewicz w imieniu mieszkańców zgłosił sprawę zamulania przepustu 
przy drodze od poczty. Przyczyną jest woda spływająca z posesji, której właściciel wykonał 
stromy podjazd i odwodnienie. 
Radny wnioskował o naprawę niektórych odcinków dróg. 
 
Radny Zdzisław Domżalski zapytał, czy złożony został wniosek na budowę drogi 
Krzemieniewo-Gwiździny do programu tzw. schetynówek. 
 
Sołtys Kazimierz Domżalski zapytał, czy sołtysi mogą otrzymać wykaz mieszkańców z 
numerami domów. Takie informacje niezbędne są w sytuacji zasięgania informacji przez 
pogotowie.  Sołtys wnioskował również o wyrównanie drogi z Nowego Dworu w kierunku 
Mikołajek.  
 
Radny Stefan Ławicki wnioskował o sprawdzenie lamp oświetleniowych przez energetykę. 
 
Radna Barbara Grzywacz na prośbę przedstawicieli organizacji pozarządowych 
podziękowała Pani Katarzynie Wałdowskiej za pomoc, cierpliwość, zrozumienie i 
profesjonalizm w pracy, wyrażoną na spotkaniu w dniu 1 października 2012r. na temat 
wymiany doświadczeń w zakresie realizacji zadań w ramach ogłaszanych konkursów.  
Radna bardzo przychylnie i pozytywnie wyraziła się na temat wyglądu strony internetowej 
Gminy. Podziękowała autorom strony.  
 
Wójt podziękował za przychylne słowa na temat współpracy z organizacjami pozarządowymi  
Pani Wałdowskiej oraz za pozytywną ocenę strony internetowej Urzędu, której autorem jest 
Pan Andrzej Chylewski. 
  
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
 
Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o omówienie wszystkich uchwał dotyczących 
budżetu. 
 
W związku  z tym, że zmiany budżetu zostały omówione na posiedzeniu wspólnym Komisji, 
Skarbnik poinformowała, że w międzyczasie Zakład Usług Komunalnych dokonał 
wcześniejszej spłaty zaległości wobec Gminy w kwocie około 18.000 zł, co zapisano po 
stronie dochodów, natomiast po stronie wydatków została przeznaczona na wykonanie 
przyłączy wodociągowych i kanalizacyjnych (załącznik 1, 2 i 3a do uchwały).  
W uchwale o zmianie wieloletniej prognozy finansowej Pani Skarbnik dokonała rozliczenia i 
zaokrąglenia kwot spłaty kredytu, dopisany został 2034 rok. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, czy jest możliwość przygotowania informacji o 
wysokości odsetek od kredytów łącznie. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że roczna kwota odsetek jest wykazana wieloletniej prognozie 
finansowej. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVI/149/2012 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XV/80/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie u chwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2012r. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVI/150/2012 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XV/81/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie u chwalenia 
bud żetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2012r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVI/151/2012 w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/141/2012 z dnia 12 września 2012r. w 
sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych. 
Przewodniczący Rady poinformował, że zmiana polega na tym, że w poprzedniej uchwale 
było zapisane, iż uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia opublikowania w 
Dzienniku Urzędowym Województwa, a powinno być, że uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVI/152/2012 w sprawie 
zmiany uchwały Nr XXV/141/2012 z dnia 12 wrze śnia 2012r. w sprawie ustalenia 
przebiegu istniej ących dróg gminnych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/84/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. w 
sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 
W związku z tym, że projekt był omówiony na posiedzeniu Komisji, Przewodniczący zapytał, 
czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXVI/153/2012 w sprawie  
w sprawie zmiany uchwały Nr XV/84/2011 z dnia 30 gr udnia 2011r. w sprawie 
okre ślenia wymaga ń, jakie powinien spełnia ć przedsi ębiorcy ubiegaj ący si ę o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalno ści w zakresie opró żniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczysto ści ciekłych na terenie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko-
Iławskiego  "Czyste Środowisko" z siedzibą w Ostródzie. 
 
W związku z tym, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji i 
nikt nie zgłosił pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła projekt uchwały Nr XXVI/154/2012  w 
sprawie przyj ęcia zmian do Statutu Zwi ązku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego  
"Czyste Środowisko" z siedzib ą w Ostródzie. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
 
Ad 13 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na wnioski z poprzedniej Sesji: 
 Pan Przewodniczący Rady na poprzedniej Sesji prosił o podanie bliższych informacji 
dotyczących zakupu tłucznia. Sprawa ta była przedmiotem obrad wspólnego posiedzenia 
Komisji Rady Gminy, na którym zapadła decyzja o odstąpieniu od zakupu tłucznia. 
 W nawiązaniu do wniosku Pana Wicestarosty o zorganizowanie spotkania z 
Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad Wójt poinformował, że wystąpił do Dyrektora 
GDDKiA z prośbą o wyznaczenie terminu spotkania. 

Pan Przemysław Kotewicz wnioskował o remont schodów świetlicy wiejskiej w 
Pustkach. Zadanie to jest w trakcie realizacji. 
 Pani Mirosława Granica wnioskowała o udzielenie informacji na temat realizacji 
projektu Comenius. We wrześniu 2011 roku Gimnazjum w Jamielniku nawiązało współpracę 
z Gimnazjum w Kojetin w Republice Czeskiej. Następnie szkoły napisały Partnerski Projekt 
Szkół Programu Comenius, w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” pt. „Jeden 
rok w czeskim i polskim regionie”. Spośród 33 wniosków dwustronnych nasz oceniono na 
93,6% i Narodowa Agencja podjęła decyzję o przyznaniu dofinansowania z Komisji 
Europejskiej na jego realizację. Umowa została zawarta pomiędzy Fundacją Rozwoju 
Systemu Edukacji – Narodową Agencją Programu „Uczenie się przez całe życie”, a Gminą 
Nowe Miasto Lubawskie dla Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku. Funkcję 
koordynatora projektu pełni szkoła w Czechach. Gimnazjum w Jamielniku jest szkołą 
partnerską. Polsko-czeska wymiana obejmie 25 uczniów polskich i 25 czeskich biorących 
udział w dwóch wizytach, podczas których będą oni pracować w grupach międzynarodowych 
pod kierunkiem nauczycieli. Ponadto odwiedzą miejsca ważne dla kultury obu krajów. 
Młodzież będzie zakwaterowana w domach swoich rówieśników. Nasi uczniowie dowiedzą 
się o kraju przyjaciół: życiu szkoły, zajęciach pozaszkolnych, specjałach regionalnych, 
zwyczajach. Stworzy to okazję do wspólnego poznania młodzieży z obu krajów. 
Uczniowie będą  komunikować się przez Internet (chaty, e-maile), a ich współpraca 
zaowocuje także wykonaniem kalendarza. Każda strona zawierać będzie obraz dotyczący 
jednego tematu wybranego przez uczniów z krótkim opisem w trzech językach: czeskim, 
polskim i angielskim. Podczas komunikacji uczniowie będą mieli możliwość doskonalenia 
umiejętności posługiwania się językiem angielskim. Poznając styl życia obu krajów, ucząc się 
prostych wyrażeń w obu językach, spędzając czas z zagranicznymi przyjaciółmi zawiążą się 
nowe przyjaźnie, które mają szansę rozwiązać problemy wynikające z różnorodności 
kulturowej. 
Szczegółowe informacje na ten temat dostępne są także na stronie internetowej gminy Nowe 
Miasto Lubawskie. 
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 W związku z wnioskiem Pani  radnej Bożeny Hoppe, Pan Przewodniczący Rady 
wystąpił do Gminy Kurzętnik z wnioskiem o uporządkowanie pomnika w Marianowie. 
 Sołtys Marek Miecznikowski wnioskował o wyczyszczenie rowów i usunięcie 
zakrzaczeń w kierunku Gryźlin. Pan Marek Miecznikowski wnioskował o oczyszczenie rowu, 
jednak realizacja tego zadania w chwili obecnej nie jest możliwa z uwagi na koszt użycia 
odpowiedniego sprzętu. Natomiast zakrzaczenia zostaną wycięte w bieżącym miesiącu. 
 Sołtys Roman Jadanowski wnioskował o zainstalowanie lustra poprawiającego 
widoczność na wyjeździe z drogi gminnej obok poczty. Specjalista ds. dróg ocenił, że 
wniosek Pana Romana Jadanowskiego o zainstalowanie lustra na drodze gminnej w 
Radomnie obok poczty jest zasadny. W związku z powyższym środki na realizację tego 
zadania zostaną uwzględnione w przyszłorocznym budżecie. 
 Pan radny Mika poinformował o niesprawnych hydrantach oraz zapytał o przebieg 
kontroli realizowanych przez ZUK. Pan Prezes poinformował, że hydranty są sukcesywnie 
wymieniane. Dodam, że pod koniec roku zostanie zaprezentowany raport z realizacji napraw 
hydrantów i harmonogram dalszych prac. 
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o usypanie poboczy przy drodze powiatowej z Łąk 
Bratiańskich do Nowego Dworu, wniosek zostanie przekazany do Starostwa Powiatowego. 
- na drugie zapytanie radnego Wójt odpowiedział, że Gmina posiada 2 domki wypoczynkowe 
w Partęczynach, ale nie posiada prawa własności gruntów.  
- radny pytał także o program „Pajacyk”. Wójt odczytał odpowiedź przygotowaną przez 
insp.ds promocji i pozyskiwania funduszy unijnych. W ramach programu „Pajacyk” można 
otrzymać dofinansowanie wyłącznie na dożywianie dzieci. O dofinansowanie mogą starać się 
szkoły podstawowe, gimnazja oraz samodzielne świetlice środowiskowe.  W pierwszej 
kolejności dofinansowanie otrzymują placówki zlokalizowane w regionach, które znajdują się 
w szczególnie trudnej sytuacji. Szczegóły dotyczące programu znajdują się na stronie 
internetowej Polskiej Akcji Humanitarnej. Według informacji zasięgniętej w jednostkach, o 
których mówił radny, gmina miejska i wiejska Lubawa nie korzysta z takiego programu.  
- radny pytał także czy w związku ze zmianą przeznaczenia funkcji działki w Mszanowie, 
którą zakupił Termator, czy gmina zwracała środki finansowe do Agencji Nieruchomości 
Rolnych. Wójt poprosił Panią Skarbnik o udzielenie odpowiedzi.  
Pani Skarbnik odpowiedziała, że faktycznie Gmina zwracała pieniądze, ale nie pamięta jaka 
to była kwota. W zamian za to otrzymała środki na budowę przejścia kanalizacji  pod Drwęcą 
i na remonty budynków. Porównując Gmina otrzymała więcej środków, aniżeli zwróciła do 
Agencji.  
Wójt odpowiedział, że o kwocie poinformuje na następnej sesji. 
 
- na kolejne zapytanie radnego Wiśniewskiego w sprawie programu na budowę targowisk 
Wójt odpowiedział, że taki program istnieje, ale wcześniej zdecydowaliśmy, że nie jesteśmy  
zainteresowani tym programem ze względu na wysoki własny wkład oraz racjonalność 
wykorzystania targowiska. Koszty utrzymania byłyby wysokie, a wpływy z wynajmu miejsc 
niewielkie. O decyzji przesądziła również niekorzystna lokalizacja, w pobliżu jest targowisko 
miejskie. Program trwa i decyzję można zmienić, o ile będą zabezpieczone środki w 
budżecie. 
- Pan radny Brzeski pytał czy świadczenia, o których mówił Wójt w sprawozdaniu są 
jednorazowymi, czy okresowymi. Na prośbę Wójta na pytanie odpowiedziała Pani Dyrektor 
GOPS, że są to świadczenia okresowe przyznawane na 1 rok. 
- radny Kotewicz wnioskował o rozwiązanie problemu na drodze gminnej nad jeziorem 
Radomno. Zadanie Wójt zleci Panu Oelbergowi do rozpoznania. 
- drugi wniosek radnego dotyczył wyrównania dróg gminnych Wójt odpowiedział, że środki na 
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drogi są prawie wyczerpane, a muszą pozostać jeszcze na zimowe utrzymanie do końca 
grudnia. Jeżeli sytuacja jest bardzo trudna, to Wójt prosił o wskazanie konkretnych odcinków 
i specjalista ds. dróg sprawdzi zasadność prac.  
- radny Domżalski pytał, czy został złożony wniosek do „schetynówek” Wójt odpowiedział, że 
wniosek na budowę drogi Gwiździny-Krzemieniewo został złożony. 
- Pan sołtys Domżalski pytał czy na wykazie podatkowym mogą być numery nieruchomości 
Wójt odpowiedział, że rozważy sprawę i odpowie na następnej Sesji, ale prawdopodobnie 
taka możliwość będzie. 
- w sprawie równania drogi z Nowego Dworu do Wawrowic, odpowiedział, że sprawa 
zostanie rozpatrzona indywidualnie.  
- radny Ławicki wnioskował o skontrolowanie oświetlenia ulicznego. Zadanie zostanie 
zlecone do realizacji.  
- Pani Grzywacz podziękowała za pracę Pełnomocnikowi Wójta ds. współpracy z 
organizacjami pozarządowymi Wójt wyraził zadowolenie ze współpracy Pełnomocnika z 
organizacjami pozarządowymi. Podziękowania za stronę internetową, w którą wkładamy 
wiele pracy, aby była prosta i łatwa w obsłudze oraz zawierała istotne i ważne informacje dla 
mieszkańców. Stwierdził, że miło usłyszeć takie słowa. Stronę prowadzi pan Andrzej 
Chylewski. 
 
Radny Stefan Ławicki – wracając do wniosku Pana Wiśniewskiego w sprawie targowiska 
poinformował, że będąc radnym wcześniejszej kadencji podjęto próbę zorganizowania 
targowiska w Bratianie, ale nie było odzewu mieszkańców. 
 
Wójt poinformował, że pieniądze można otrzymać na 1 targowisko w powiecie, a więc 
wymaga porozumienia z pozostałymi gminami.  
 
Radny Przemysław Kotewicz poprosił o przedstawienie się nowo wybranej Pani Dyrektor 
GOPS. 
 
Wójt odpowiedział, że jak wspomniał w sprawozdaniu Dyrektorem GOPS została Pani Anna 
Pijaczyńska i poprosił o autoprezentację. Omówił przebieg naboru na to stanowisko. 
 
Nowo wybrana Pani Dyrektor dokonała autoprezentacji i poinformowała, że jest 
pracownikiem Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie od 2004 roku. 
 
Radny Powiatu Nowomiejskiego Wacław Jabłoński poinformował o bieżących sprawach, 
szczególnie dróg powiatowych leżących na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Bieżący 
rok jeżeli chodzi o drogi jest rokiem szczególnym, jedyna inwestycja, jaką wykonywał powiat  
to przebudowa mostu w Gminie Biskupiec. W lipcu została podjęta uchwała Zarządu Powiatu 
o przeznaczeniu części środków finansowych na inwestycje drogowe. W dniu 28 września 
rozpoczęła się dyskusja na temat wskazania tej inwestycji. Po wspólnych komisjach odbyła 
się Sesja i dalej odbywała się dyskusja. Pan radny stwierdził, że na Sesji przedstawił 
przebieg starań o remont drogi do Iławy, łącznie z materiałami prasowymi. Droga powiatowa 
1333N Nowe Miasto Lubawskie-Radomno w kierunku Iławy była przedmiotem prasowym 11 
razy, w Gazecie Nowomiejskie i Kurierze Iławskim. Zdaniem radnego powiatu jednym z 
powodów, dla których remont tej drogi powinien być kontynuowany jest ostatnio podjęta 
decyzja o budowie drogi wojewódzkiej relacji Sampława – Iława. W bieżącym roku rozpoczną 
się prace i powiat iławski zainteresował się drogą do Iławy przez Radomno. Od granicy 
powiatu do Iławy został położony dywanik asfaltowy. Pozostał niewielki odcinek, który jest w 
dość dobrym stanie.  
Starostwo interweniowało również w sprawie oddania do użytku wiaduktu kolejowego w 
Iławie. W ostatnim numerze Kuriera Iławskiego jest artykuł, w którym Starosta Iławski 
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wypowiada się, że nie powinno się zamykać ponownie tej drogi, bo po oddaniu pierwszego 
wiaduktu, planuje się rozbiórkę następnego wiaduktu. Pan Starosta jak się wypowiedział 
dąży, aby został zbudowany dodatkowy nasyp na trasę w stronę Warszawy tak, aby 
utrzymać ruch drogowy. Prasa podawała, że do końca września wiadukt będzie oddany do 
użytku, ale do dzisiaj nie został oddany. Uważa, że należy ponowić wnioski do Starosty 
Iławskiego. Jest to szczególnie ważne na mieszkańców, bo droga od roku jest zamknięta i 
mieszkańcy zmuszeni są do objazdów, co skutkuje wydłużeniem drogi do Iławy o około 20 
km.  
 
Radny Przemysław Kotewicz uzupełnił informacje, że wiadukt nie został oddany dlatego że 
wykonawca nie wystąpił oficjalnie o oddanie do użytku. 
 
Radny Jabłoński uważa, że jeżeli rozpocznie się remont na drodze wojewódzkiej to droga od 
strony Radomna stanie się niezbędna. Był to jeden z argumentów w wystąpieniu radnego na 
Sesji Rady Powiatu. Po burzliwej dyskusji na zdecydowano, że budowa drogi z Chrośla do 
Iławy będzie kontynuowana jeszcze w bieżącym roku i przeznaczono 230.000 zł z własnych 
środków. Sytuacja finansowa powiatu jest wyjątkowo trudna. Poinformował o podjęciu 
uchwały o wsparciu finansowym w kwocie 77.000 zł w budowę drogi Gwiździny-
Krzemieniewo. Podziękował Panu Wójtowi, Przewodniczącemu Rady i radnym za wyrazy 
wsparcia, zainteresowanie i poparcie kontynuacji budowy drogi z Nowego Dworu do Chrośla. 
Zapewnił, iż uczyni wszystko, aby w roku 2014 przyjąć uchwałę o wprowadzeniu do 
programu „schetynówek” następnego odcinka drogi do granicy z powiatem,  
 
 
Ad 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XXVI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
 
 
sekretarz obrad                                                         Przewodniczący Rady Gminy  
Zdzisław Domżalski                                                       Roman Biegajski  
 
 


